

Food Safety

While countries that import poultry species and their products have imposed trade restrictions to protect animal health, in accordance with the recommendations of the OIE *Terrestrial Code*, the OIE and WHO conclude that any poultry products destined for human consumption (whole refrigerated or frozen carcasses, eggs and products derived from them) from countries currently experiencing outbreaks of avian influenza do not pose a risk to public health.

It has been established that influenza viruses are killed at temperatures of approximately 70°C. OIE and WHO would like to emphasise in this particular situation, the importance of respecting good hygiene practices during the handling of poultry products, including hand washing, and normal cooking.

Sécurité sanitaire des aliments

Alors que les pays importateurs de volailles et de produits d'origine aviaire ont imposé des restrictions commerciales pour protéger la santé animale, conformément aux dispositions du *Code* de l'OIE, l'OIE et l'OMS estiment que les produits avicoles destinés à la consommation humaine (volailles entières réfrigérées ou congelées, oeufs et produits dérivés) en provenance des pays connaissant actuellement des épidémies de grippe aviaire ne présentent pas de risques particuliers pour la santé publique.

Il est établi que les virus grippaux ne résistent pas à des températures d'environ 70°C. L'OIE et l'OMS rappellent, à cette occasion, l'importance du respect de règles d'hygiène lors de la manipulation des produits avicoles notamment le lavage des mains et la cuisson normale des produits.